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Yrkesinstitutet Prakticums rektor har varit i kontakt med staden om
möjligheten att få undervisningsutrymmen för en merkonomutbildning, som
nu ordnats i Mattlidens skolcentrum i Esbo. Behovet gäller två klassrum
från 1.8.2021 tillsvidare samt möjlighet till skolmat. Prakticum skulle betala
hyra samt ersätta matkostnaderna. Prakticum har beslutat att utbildningen
inryms i utrymmen i Helsingfors, men kan vid behov ändra sitt beslut om
utrymmen skulle hittas i Grankulla.

Staden har utrett om Odenwalls nedre våning kunde inrymma Prakticums
merkonomutbildning. Det skulle vara positivt att göra yrkesutbildningen
mer synlig i Grankulla och  synergier kunde skapas mellan yrkesutbildning
och gymnasieundervisning samt mellan yrkesutbildning och grundläggande
undervisning. Staden skulle dessutom få hyresinkomster. Den interna
hyran för hela nedre våningen är ca 44.000 euro i året. Med utomstående
hyresgäster kommer man emellertid överens om en marknadshyra.

Utrymmet i Odenwall används nu av DigiLabbet enligt kulturutskottets
beslut 18.12.2018 (§49). Där finns tre större klassrum, ett rum som lämpar
sig för smågrupper, ett mindre rum där skolcoachen tar emot elever samt
toaletter. Ett av rummen används mycket inom ramen för Hagelstamska
skolans IT-undervisning i samarbete med DigiLabbet och ett rum används
tillfälligt under denna höst av Gymnasiet Grankulla samskola pga
renoveringen av fysik-, kemi- och biologisalarna i skolcentrum. Men i
princip finns det två lediga rum från 1.8.2021, ifall DigiLabbet, som nu
använder lokaliteterna, skulle koncentrera sin verksamhet till ett större och
ett mindre rum. Lösningen kunde ge intressanta synergier mellan
Prakticum och DigiLabbet. De här lokaliteterna är emellertid otillräckliga för
DigiLabbets och dess samarbetspartners (skolor, daghem och
fritidstjänsterna) nuvarande behov. Stadsstyrelsen har dessutom inom
ramen för budgetbehandlingen önskat att DigiLabbets samarbete med
skolor ytterligare ska främjas. Då är en förutsättning att det finns tillräckligt
med utrymmen. Vi talar om en verksamhet för totalt sett drygt 2 500 barn
och elever, därtill kommer vuxenanvändare.

Ett annat alternativ är att DigiLabbet flyttar in i ungdomsutrymmet i
stadshuset. Det skulle ge utökade synergier mellan ungdomstjänsterna
och labbet. För DigiLabbsverksamheten är det emellertid negativt om
labbet flyttas längre bort från skolorna och från en del av daghemmen,
eftersom dessa använder DigiLabbet dagtid. Betydelsen av skolornas och
DigiLabbets samarbete har som sagt betonats i budgetbehandlingen.



Ungdomsutrymmet, som är ett enda stort rum, ger inte heller möjlighet att
inhysa flera grupper samtidigt. Utrymmet i stadshuset är dessutom
planerat att fungera som fyra ungdomsarbetares arbetsutrymmen dagtid.
Samma rum kan inte både vara arbetsutrymme och Digilabbverksamhet
för skol- och dagisgrupper. I Villa Junghans finns inte heller utrymmen,
som kan användas, eftersom där som bäst skapas arbetsrum för resten av
kultur- och fritidens förvaltningspersonal, ca 5-6 personer, i och med att
byggnaden på Norra Heikelsvägen inte längre kommer att användas av
kultur- och fritidstjänsterna från 1.1.2021 enligt kulturutskottets beslut
27.10.2020 (§39).

Staden behandlade den brist på utrymmen som finns vad gäller stadens
egen småbarnspedagogik och undervisning i daghems- och
skolnätverkskommitténs utredning under våren 2020 (KH 8.6.2020 §115). I
utredningen fastslogs att Odenwall vid behov ska kunna användas som
tillfälliga utrymmen för Mäntymäen koulu under åren 2022-2025  och/eller
för Gymnasiet Grankulla samskolas utrymmesbehov. Enligt
gymnasieprogrammet, tidigare arkitektutredningar och
Utbildningsstyrelsens rekommendationer saknar GGs med nuvarande
studerandeantal 395 m2 (STS 8.6.2020 §115). Staden har många
skolrenoverings- och byggprojekt på kommande samt en ökande
befolkning och behoven av utrymmen är stor och kommer sannolikt att
fortsätta vara så under kommande år.

Också organisationer som redan är verksamma i staden har ansökt om
mer utrymmen, t.ex. Kauniaisten musiikkiopisto och Kauniaisten
kuvataidekoulu. Också för t.ex. Radiokerhos verksamhet har andra
utrymmen sökts än dem som de nu använder i Kasavuoren koulukeskus.

Enligt bildningsnämndens beslut 20.4.2017 (§ 11) flyttades Odenwalls
nedre våning till bildningsnämndens (nuvarande kulturutskottets)
förvaltningsområde. Enligt förvaltningsstadgan § 20 beslutar utskottet om
uthyrning eller överlåtelse av lokaler, den förvaltar, för högst ett år eller om
att avstå från byggnader och lokaler som utskottet förvaltar. Enligt
förvaltningsstadgan § 21 beslutar samhällstekniska utskottet om längre än
ettåriga hyresavtal.

Utredningen visar att även om vilja finns, hittas ingen lösning som både
besvarar Prakticums och stadens egna behov. När ungdomsgården står
färdig år 2022 är planerna att DigiLabbet flyttar in där i nyrenoverade
utrymmen. I det skedet kan nya samarbetsmöjligheter med Prakticum
utredas.

Ärendet har behandlats av kulturutskottet 2.12.2020 och gavs för
kännedom till ungdomsutskottet 8.12.2020 och de finskspråkiga samt
svenskspråkiga utskottena för undervisning och småbarnspedagogik
9.12.2020 respektive 15.12.2020.

Bildningsdirektören:
Utskottet antecknar utredningen till kännedom.

Beslut:
Enligt beslutsförslaget.




